



Q K 1 8 1 9 7 5 3



CICIR

中国现代国际关系研究院

# 国际研究参考

GUO JI YAN JIU CAN KAO

4  
2018

- 新版《美国国家安全战略报告》评析
- 日本对华新媒体公共外交
- 环印度洋联盟蓝色经济发展初探
- 新版《美国情报界全球威胁评估报告》解读
- 南非总统西里尔·拉马福萨

# 目 录

## 战略与外交

- 1 新版《美国国家安全战略报告》评析 陈积敏  
9 美国对“一带一路”倡议的认知与战略选择 杨晶滢  
15 澳法加强印太合作的原因、表现及挑战 高 建  
21 日本对华新媒体公共外交  
——以日本驻华大使馆微信公众平台为例 罗 豪 谢梓飞

## 世界经济与政治

- 27 环印度洋联盟蓝色经济发展初探 李次园  
33 意大利大选评析 董一凡

## 全球治理与国际安全

- 37 新版《美国情报界全球威胁评估报告》解读 常逸昆 斯诗君  
42 非洲宗教极端主义与非洲安全治理机制 杨纪伟

## 人物聚焦

- 48 南非总统西里尔·拉马福萨 杨之桄  
53 俄罗斯国家杜马主席沃罗金 张 梅

## 资料数据

- 58 世界经济指标 陈 璐  
60 世界大事综览 唐新华

## CONTENTS

### Strategy and Diplomacy

- A Review of *National Security Strategy of the United States of America*.....Chen Jimin(1)  
US Perception on B&R and Its Strategic Choice.....Yang Jingying(9)  
Australia and France to Strengthen Cooperation in the Indo-Pacific: Causes, Performance and Challenges.....Gao Jian(15)  
Japan's New Media Public Diplomacy: Take the Example of the Public Wechat Account of the Japanese Embassy in Beijing.....Luo Hao & Xie Zifei(21)

### World Economy and Politics

- The Development of Blue Economy in the Indian Ocean Rim Association.....Li Ciyan(27)  
General Election in Italy.....Dong Yifan(33)

### Global Governance and International Security

- An Explanation of the *Worldwide Threat Assessment of the US Intelligence Community*.....Chang Yikun & Jin Shijun(37)  
Religious Extremism and Security Governance Mechanisms in Africa.....Yang Jiwei(42)

### Profiles

- Matamela Cyril Ramaphosa: President of South Africa.....Yang Zhiguang(48)  
Vyacheslav Viktorovich Volodin: Speaker of the Russian State Duma.....Zhang Mei(53)

### Data Bank

- World Economic Index.....Chen Lu(58)  
Monthly Briefing of World Events.....Tang Xinhua(60)

---

**Sponsor : China Institutes of Contemporary International Relations ( CICIR )**

Chief Editor: He Guiquan

Add : A-2 Wanshouxi Haidian Beijing 100081 China Tel : (008610)88547315 Fax : (008610)68476024

---

ISSN 2095-7149



04>

9 772095 714148

国内刊号:CN10-1126/D 国际刊号: ISSN2095-7149

定价:内地 RMB ¥ 15.00 港澳台 US \$ 4.00 国外 US \$ 6.00